

Northwest Regional Manager/ Chef régional du Nord-Est et chef régional du Nord-Ouest; chef régionale du Nord-Est et chef régionale du Nord-Ouest

Drive Regional Impact in Ontario's Mining Sector

Are you a strategic leader with a passion for geoscience and regional development?

If so, consider this exciting opportunity

The Ministry of Energy and Mines is seeking a dynamic individual to lead our Resident Geologist Program in Thunder Bay.

As a Regional Manager, you will oversee teams of geoscientists delivering expert advisory services and geoscience information to the public and mineral industry, helping to drive sustainable mineral exploration and development across Northern Ontario.

The Ontario Public Service: Strengthening Ontario, together.

A career in the Ontario Public Service (OPS) is driven by purpose. We're building a stronger Ontario by delivering programs and services that make a real difference in people's lives. If you share this ambition, you'll find a workplace that reflects the diversity of the people we serve and empowers you to lead with confidence.

Why Your Leadership Belongs Here

- Purpose that drives you:** Lead work that matters. Your leadership will shape policies, programs, and services that improve lives across the province—every day.
- A culture that supports you:** Thrive in a flexible, inclusive, and respectful workplace that values your well-being and empowers you to bring your whole self to work.
- A career that grows with you:** Explore leadership opportunities across ministries and sectors. With access to mentorship, learning, and mobility, your career can evolve here.
- Recognition that reflects your impact:** We value the difference you make. You'll receive competitive pay, a defined-benefit pension, and benefits that support your well-being—plus meaningful recognition for your contributions

About the job

We hold our leaders to high standards because we believe in their potential to drive meaningful change. In the Ontario Public Service, leadership means showing up with authenticity, acting with integrity, and having the courage to do what's right—even when it's hard.

As a leader, you'll be expected to create a team culture that encourages innovation, supports

collaboration, and champions inclusion. You'll help build a diverse, anti-racist, and accessible workplace where everyone feels safe, respected, and able to thrive.

Leadership is about impact—and in these roles, you'll have the opportunity to make a meaningful one. You will:

- Oversee the administration and delivery of the Resident Geologist Program, including geological data management, mineral deposit evaluation, and exploration activity monitoring.
- Direct the operations of district and regional offices and core libraries; review geoscience project proposals; prepare mineral resource assessments, annual reports, and exploration recommendations; and contribute geoscience input to land-use planning.
- Deliver geoscience information and advisory support to municipal governments, mineral industry stakeholders, and Indigenous communities.
- Establish and maintain effective working relationships with Indigenous communities, councils, groups, and organizations.
- Manage and provide strategic direction to geographically dispersed staff, including oversight of human resource matters.
- Offer input and recommendations on legislation, regulations, policies, and initiatives that impact geoscience policy and the mineral industry.

Meet Your New Team

The **Resident Geologist Program** is delivered through eight regional offices across Ontario and plays a key role in promoting mineral exploration, providing public access to geoscience data, monitoring sector activity, supporting land-use planning, engaging Indigenous communities, and delivering public education to advance Ontario's minerals sector.

What you bring to the team

Mandatory:

•**Professional Designation:** You are a member of the Association of Professional Geoscientists of Ontario or are eligible to obtain this designation.

Leadership Experience:

- Strategic Leadership:** You have experience developing innovative programs, managing complex issues, and integrating equity, diversity, and inclusion into your work environment.
- Team Management:** You have successfully led and inspired staff in dynamic, fast-paced settings, fostering engagement and collaboration.
- Problem Solving:** You demonstrate strong decision-making and creative problem-solving skills to navigate challenges and deliver results.

Technical Expertise:

- Geoscience Knowledge:** You possess in-depth knowledge of geology and the mineral exploration industry.
- Sector Insight:** You understand mining operations and economics, including mineral deposit genesis, market applications, and exploration methods.
- Interdisciplinary Awareness:** You have knowledge of related fields such as land-use planning, environmental assessment, and natural heritage preservation.

Planning and Project Management:

- Program Development:** You have the skills to design and implement professional support programs for the mineral resource industry.
- Project Coordination:** You can lead the delivery of regional program plans and manage district and regional office operations.
- Proposal Development:** You can develop and evaluate geoscience project proposals with current or future social and economic value.

Communications and Relationship Management:

- Advisory Skills:** You communicate effectively with industry stakeholders, providing expert advice on geological concepts and mineral exploration methods.
- Stakeholder Engagement:** You build and maintain productive relationships with Indigenous communities, government partners, and sector representatives.
- Representation:** You demonstrate tact and diplomacy in representing the ministry and engaging with executives across the mineral industry.

Don't meet every qualification?

If you are excited about this position and meet most, but not all, of the listed qualifications, please still consider applying. We recognize that no one person might have every qualification in this job ad, and you just might be the right candidate!

How we support diversity, inclusion and accessibility

We are building an inclusive workforce that reflects the communities we serve. We encourage everyone interested in working with us to apply, including people with disabilities, Indigenous, Black and racialized individuals, as well as people from all ethnicities, cultures, sexual orientations, gender identities and gender expressions.

Our hiring process is accessible, consistent with Ontario's [Human Rights Code](#) and the [Accessibility for Ontarians with Disabilities Act, 2005](#). We are working to prevent and remove barriers in our hiring processes and can offer [accommodation](#) to address specific needs related to Code-protected grounds such as disability, family status and religion. For more information about

accommodation during the hiring process please [contact us](#).

Learn more about the work the OPS is doing to create an inclusive, anti-racist, accessible and diverse workplace:

- [diversity, equity and inclusion initiatives](#)
- [accessibility](#)
- [Anti-Racism Policy](#)

Additional information

Pre-Screening Question:

- Are you a registered geoscientist with the Association of Professional Geoscientists of Ontario (PGO)?

Address:

- 1 English Permanent, 435 James St S, Thunder Bay, North Region

Deadline:

- Deadline to apply is Tuesday, December 2, 2025 – 11:59 pm EST

Stimuler l'impact régional dans le secteur minier de l'Ontario

Êtes-vous un leader stratégique passionné par la géoscience et le développement régional?

Si c'est le cas, envisagez cette formidable occasion!

Le ministère de l'Énergie et des Mines est à la recherche d'une personne dynamiques pour diriger ses Programmes des géologues résidents à Thunder Bay.

En tant que chefs régionaux, vous superviserez des équipes de géoscientifiques qui fournissent des services consultatifs d'expert et des renseignements géoscientifiques au public et à l'industrie des minéraux, contribuant ainsi à promouvoir une exploration et un développement des minéraux durables dans le nord de l'Ontario.

La fonction publique de l'Ontario : Renforcer l'Ontario ensemble.

Une carrière dans la fonction publique de l'Ontario (FPO) est motivée par un objectif. Nous bâtissons un Ontario plus fort en offrant des programmes et des services qui font une réelle différence dans la vie des gens. Si vous avez également cette ambition, vous trouverez un milieu de travail qui reflète la diversité des personnes que nous servons et qui vous permet d'exercer votre leadership avec confiance.

Pourquoi votre leadership a sa place ici

- **Un objectif qui vous motive** : dirigez des projets qui comptent. Votre leadership façonnera des politiques, des programmes et des services qui amélioreront la vie des gens partout dans la province, chaque jour.
- **Une culture qui vous soutient** : vous vous épanouissez dans un environnement de travail flexible, inclusif et respectueux qui valorise votre bien-être et vous permet d'être pleinement vous-même.
- **Une carrière qui évolue avec vous** : découvrez des possibilités de leadership dans l'ensemble des ministères et des secteurs. Grâce au mentorat, à l'apprentissage continu et à la mobilité, votre carrière peut évoluer ici.
- **Une reconnaissance à la hauteur de votre incidence** : nous apprécions votre contribution à sa juste valeur. Vous bénéficierez d'un salaire concurrentiel, d'un régime de retraite à prestations déterminées et d'avantages sociaux qui favorisent votre bien-être, ainsi qu'une reconnaissance réelle de votre travail.

Au sujet de l'emploi

Nous exigeons de nos dirigeants qu'ils respectent des normes élevées parce que nous croyons en leur capacité à générer des changements significatifs. Dans la fonction publique de l'Ontario, le leadership consiste à faire preuve d'authenticité, à agir avec intégrité et à avoir le courage de faire ce qui est juste, même lorsque c'est difficile.

En tant que leader, vous devrez créer une culture d'équipe qui favorise l'innovation, soutient la collaboration et promeut l'inclusion. Vous contribuerez à créer un milieu de travail diversifié, qui lutte contre le racisme et est accessible, où tout le monde se sent en sécurité, respecté, et peut s'épanouir.

Le leadership, c'est la capacité d'avoir une incidence et, dans ces rôles, vous aurez l'occasion d'avoir une incidence significative. Vous devrez :

- Superviser l'administration et l'exécution du Programme des géologues résidents, y compris la gestion des données géologiques, l'évaluation des gisements minéraux et la surveillance des activités d'exploration.

- Diriger les activités des bureaux de district et régionaux, et des géothèques; examiner les propositions de projets géoscientifiques; préparer des évaluations des ressources minérales, des rapports annuels et des recommandations sur l'exploration; apporter une contribution géoscientifique dans le cadre de la planification de l'utilisation des terres.
- Fournir des renseignements géoscientifiques et un soutien consultatif aux administrations municipales, aux intervenants de l'industrie des minéraux et aux communautés autochtones.
- Établir et entretenir des relations de travail efficaces avec les collectivités, les conseils, les groupes et les organisations autochtones.
- Gérer et fournir une orientation stratégique au personnel, dont les membres sont dispersés géographiquement, notamment en assurant la surveillance des questions de ressources humaines.
- Offrir des commentaires et des recommandations sur les lois, les règlements, les politiques et les initiatives qui ont une incidence sur la politique géoscientifique et l'industrie des minéraux.

Rencontrez votre nouvelle équipe

Le **Programme des géologues résidents** est offert par huit bureaux régionaux de l'Ontario et joue un rôle clé dans la promotion de l'exploration minière, l'accès du public aux données géoscientifiques, la surveillance de l'activité du secteur, le soutien à la planification de l'utilisation des terres, la mobilisation des collectivités autochtones, et la sensibilisation du public pour faire progresser le secteur des minéraux de l'Ontario.

Ce que vous apportez à l'équipe

Exigences obligatoires:

- **Titre professionnel:** Vous êtes membre de l'Ordre des géoscientifiques professionnels de l'Ontario ou êtes admissible à l'obtention de ce titre.

Expérience en leadership:

- **Leadership stratégique:** Vous avez de l'expérience dans l'élaboration de programmes novateurs, la gestion de problèmes complexes et l'intégration de l'équité, de la diversité et de l'inclusion dans votre environnement de travail.
- **Gestion d'équipe:** Vous avez dirigé et inspiré avec succès du personnel dans des environnements dynamiques et au rythme rapide, en favorisant la mobilisation et la collaboration.

- **Résolution de problèmes:** Vous démontrez de solides compétences en prise de décision et résolution de problèmes créative, pour surmonter les défis et obtenir des résultats.

Expertise technique :

- **Connaissances en géosciences:** Vous possédez une connaissance approfondie de la géologie et de l'industrie de l'exploration minière.
- **Aperçu sectoriel:** Vous comprenez les activités et l'économie minières, y compris la genèse des gisements minéraux, les applications sur le marché et les méthodes d'exploration.
- **Sensibilisation interdisciplinaire:** Vous avez des connaissances dans des domaines connexes tels que la planification de l'utilisation des terres, l'évaluation environnementale et la préservation du patrimoine naturel.

Planification et gestion de projet:

- **Élaboration de programmes:** Vous avez les compétences nécessaires pour concevoir et mettre en œuvre des programmes de soutien professionnel à l'intention de l'industrie des ressources minérales.
- **Coordination de projet:** Vous avez la capacité à diriger la mise en œuvre des plans de programme régionaux et à gérer les activités des bureaux de district et régionaux.
- **Élaboration de propositions:** Vous avez la capacité à élaborer et évaluer des propositions de projets géoscientifiques ayant une valeur sociale et économique à l'heure actuelle ou à l'avenir.

Communications et gestion des relations :

- **Compétences en conseil:** Vous communiquez efficacement avec les intervenants de l'industrie en fournissant des conseils d'expert sur les concepts géologiques et les méthodes d'exploration minière.
- **Mobilisation des intervenants:** Vous établissez et entretenez des relations productives avec les collectivités autochtones, les partenaires gouvernementaux et les représentants du secteur.
- **Représentation:** Vous faites preuve de tact et de diplomatie dans le cadre de la représentation du Ministère et de la communication avec les dirigeants de l'industrie des minéraux.

Vous ne respectez pas toutes les qualifications?

Si ce nouveau poste vous emballa et que vous possédez la plupart des qualités énumérées, mais pas toutes, veuillez songer quand même à postuler. Nous sommes conscients qu'une seule personne peut ne pas posséder toutes les qualités exigées dans cette annonce d'emploi, et vous pourriez bien être la candidate idéale ou le candidat idéal.

Pre-Screening Question:

- Vous êtes un géoscientifique inscrit auprès de l'Ordre des géoscientifiques professionnels de l'Ontario (OGPO)?

Date de publication: le lundi 18 novembre 2025

Rappel:

La date limite de candidature est **le mardi 2 décembre 2025 23h59min HNE.**